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З А П И С Н И К 
 
са 34. сједнице Уставноправне комисије Дома народа Парламентарне скупштине БиХ одржане 25.03.2009. 
године. 
Сједница је одржана 25.03.2009. године са почетком у 11 часова. 
Сједници су присуствовали чланови Комисије: 

1. Иво Миро Јовић, 
2. Слободан Шараба, 
3. др Хилмо Неимарлија, 
4. Сулејман Тихић 
5. Зоран Копривица, 
6. Рудо Видовић. 

 
Сједници је присуствовао и секретар Комисије, др. Зијад Хасић. 
Од гостију, сједници Комисије присуствовали су: Зоран Бркић, виши стручни сарадник у ПСБиХ; Александра 
Куратко, водитељ парламентарног програма ОЕБС-а; Мелисса Схоемакер и Жига Мирсад, политички 
службеници Амбасаде  САД-а; Амра Зорлак из Одјела за људска права из  ОЕБС-а. 

На почетку сједнице, вођена је расправа о тачкама дневног реда, тако да је  скинута с дневног реда тачка:  
Приједлог закона о допуни Закона о службеном гласилу Босне и Херцеговине; предлагача Представничког дома 
Парламентарне скупштине БиХ. 

На приједлог предсједавајућег Комисије,  Иве Мире Јовића, чланови Комисије су усвојили слиједећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  
 

1. Верификовање Записника  33. сједнице Комисије; 
2. Реализовање раније донесених закључака; 
3. Приједлог Амандмана I на Устав Босне и Херцеговине, предлагач Савјет министара БиХ; (поступак у надлежној 

комисији у складу с  чл. 128. и 129. Пословника Дома народа) 
4. Посјета Бундесрату у СР Њемачкој; 
5. Остала питања 

 
 Ад. 1.    Верифицирање Записника  33.  сједнице Комисије 

Иво Миро Јовић, предсједавајући Комисије, предложио је дискусију о овој тачци Дневног реда. 
Није било дискусије о Записнику с 33. сједнице. 
Након тога, Комисија је једногласно усвојила записник  33. сједнице.  
 

Ад. 2.    Реализирање раније донесених закључака 

У уводу за ову тачку дневног реда, Иво Миро Јовић,  предсједавајући Комисије, предложио је да секретар 
Комисије, по обичају, презентује стање закључака и њихове реализације. 
Секретар Комисије, др Зијад Хасић је упознао чланове Комисије о стању закључака. Говорио је о свим 
закључцима. Такође, упознао је чланове о пристиглом извјештају Правобранитељства БиХ које је затражено на 
33. Сједници, а односи се на информисање о стању имовине Босне и Херцеговине која се налази у 
иностранству и подузетим мјерама њене заштите. 
Након тога, чланови Уставноправне комисије Дома народа Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине примили су к знању презентацију закључака. 
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Ад. 3. Приједлог Амандмана I на Устав Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ; 
 
У уводу за ову тачку дневног реда, Иво Миро Јовић је указао на  слиједеће: 
Предлагач Савјет министара Босне и Херцеговине  доставио је 16.02.2009. године, Дому народа Парламентарне 
скупштине БиХ  Приједлог Амандмана I на Устав Босне и Херцеговине, ради разматрања и усвајања. 
Указао је на одржане  Јавне расправе о Приједлогу Амандмана I  на Устав Босне и Херцеговине заједно са 
Уставноправном комисијом Представничког дома, 11.03.2009. године у Брчко Дистрикту, 12.03.2009. године у Тузли, 
12.03.2009. године у Мостару, 12.03.2009. године у  Бана Луци, 17.03.2009. године у Сарајеву, те се захвалио члановима што 
су присуствовали овим јавним расправама. Потом је  је истакнуо  важност усвајања амандмана за Брчко Дистрикт. 
Констатирао је, да су чланови Комисије Хилмо Неимарлија и Слободан Шараба уложили амандмане на 
Амандман I Устава БиХ. 
Предложио је расправу о Амандману И на Устав Босне и Херцеговине и предложеним амандманима на овај амандман. 
 
Сулејман Тихић је истакао да је амандман добио велику подршку шире јавности, а нарочито у Брчко Дистрикту, чији 
положај и правни статус овај анмандман  регулише. Он је био на јавним расправама, осим у Брчком и  у Тузли, те су у тим 
градовима, присутни подржали доношење Амандмана. Истакао је важност  његовог усвајања и предложио члановима да 
подрже његово усвајање. 
 
Слободан Шараба је указао на искуства свог ангажовања на јавним расправама у Мостару и Сарајеву.. Он жали што јавна 
расправа није била организована и на другим мјестима  у Босни и Херцеговини (Бихаћ. Требиње и сл.) јер би људи 
непосредније, видјели и чули предмет  и учеснике јавне расправе. Најавио је да ће, у случају неусвајања његовог амандмана 
у Комисији, уложити га и бранити на Дому. 
 
Зоран Копривица сматра да усвајањем овог амандмана, прави се велики искорак и дограђује уставноправни систем Босне 
и Херцеговине. Неколико је разлога из којих произилази потреба усвајања амандмана, а неки од њих су: рјешавање питања 
ПДВ-а, остваривање заштите пред Уставним судом БиХ, и многи други. 
 
Рудо Видовић је задовољан димензијама резултата одржаних јавних расправа. Текст Амандмана I на Устав БиХ је 
прихватљив, али било које друго њергово прекрајање не би  било добро. 
 
Хилмо Неимарлија је указао на пропуст у тексту Амандмана I на Устав БиХ, који се односи на питање објављивања 
текста амандмана у службеним гласилима.Стога је предложио сљедећи амандман: 
 

Амандман I 
У тексту Приједлога амандмана I на Устав Босне и Херцеговине, након реченице “Досадашњи члан VI.4. постаје 
члан VI.5.” додаје се нова реченица која гласи: 
“Амандман I на Устав Босне и Херцеговине ступа на снагу осмог дана од дана објављивања у “Службеном гласнику 
Босне и Херцеговине”. 
 
Слободан Шараба је истакао да је присуствовао јавним расправама  о Приједлогу Амандмана I  на Устав Босне и 
Херцеговине које су одржане у Мостару и Сарајеву и  сматра да је амандман произвео велико интересовање грађана Босне 
и Херцеговине. Стога сматра да је било неопходно одржати  расправе у још неколико градова БиХ.  
Потом је предложио усвајање амандмана на Амандман I на Устав Босне и Херцеговине који гласи: 
 

Амандман II 
У ставу (1) предложеног амандмана, усред ријечи “ентитета” додаје се ријеч “два”. 
Уставу (2) предложеног амандмана, брише се ријеч “више” и умјесто ње се додаје ријеч “оба”. 

 
Сулејман Тихић је истакао да се питање организације државе Босне и Херцеговине, онако како је Уставом 
постављено, не може рјешавати кроз овај амандман, те да би се предложеним измјенама које задиру у садржај 
текста амандмана само створиле недоумице и компликације. Предложио је члановима  да усвоје текст 
Амандмана I на Устав БиХ  у предложеном облику,  те да се као његов  саставни дио усвоји и амандман Хилме 
Неимарлије. 
 
Зоран Копривица је истакао да се у дијелу текста амандмана у којем стоје рјечи „два или више ентитета“ 
односи и тумачи само у контексту приступа Уставном суду, а не у постојању више ентитета. 
 
Иво Миро Јовић је истакао да су све политичке странке, градоначелник Брчко Дистрикта, супервизор за Брчко 
Дистрикт  и други дали подршку за усвајање овог амндмана, те да је био потребан низ година да грађани Брчко 
Дистрикта постану пуноправни грађани Босне и Херцеговине. Стога је предложио члановима да, узимајући у 
обзир такву ситуацију у каквој се налазио Брчко Дистрикт, усвоје предложени амндман. 
 

• Након проведене расправе Уставноправна комисија Дома народа Парламентарне скупштине  Босне и 
Херцеговине с четири  гласа „за“, једним гласом „против“ и једним гласом „ уздржан“ није усвојила 
амандман Слободана Шарабе. 
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• Потом је Уставноправна комисија Дома народа Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине, након 
гласања, једногласно усвојила амандман Хилме Неимарлије. 
 

• Комисија је, затим,  с пет гласова „за“ и једним гласом „против“ усвојила текст Амандмана I на Устав 
Босне и Херцеговине с уложеним амандманом.. 

 
Ад. 4. Посјета Бундесрату у СР Њемачкој; 
 
 
Секретар Комисије, др Зијад Хасић, подсјетио  је чланове Комисије на посјету Комисије Бундесрату,  која је 
предвиђена за период 01.04.2009. - 04.04.2009. године и укратко упознао са планом посјете и институцијама које 
ће бити посјећене у периоду посјете Бундесрату  у СР Њемачкој. 
 
Ад.5. Остала питања; 
У вези осталих питања, секретар Комисије, др Зијад Хасић, упознао је чланове Комисије са најављеном  
посјетом Бундестага и Бундесрата Уставноправној комисији, за период 09.04.2009. године. Чланови Комисије су 
потом прихватили термин посјете 09.04.2009. године од 10-11 часова. 
 
СЕКРЕТАР  УСТАВНОПРАВНЕ                          ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
                 КОМИСИЈЕ            УСТАВНОПРАВНЕ  КОМИСИЈЕ   
                                                                               
                  др. Зијад Хасић                                                                                                   Иво Миро Јовић с.р. 
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